
Agenda Kaupang har på oppdrag fra KS gjort en kartlegging i et utvalg kommuner om endringer i BPA 

etter rettighetsfestingen i 2015.  

Det ble gjennomført en spørreskjemakartlegging som gikk ut til 90 kommuner, med svar fra 69 

kommuner totalt. I spørreskjemakartleggingen ble kommunene spurt om endring etter 

rettighetsfestingen, tildelingspraksis, antall søknader innvilget og avslått, antall timer tildelt, utgifter 

til BPA-ordningen og refusjoner for ressurskrevende tjenester. Det ble gjennomført 

oppfølgingssamtaler med 4 kommuner om konkrete problemstillinger fra kartleggingen. Disse var 

Bærum, Kristiansand, Sandnes og Røyken. Det ble gjennomført intervjuer i 5 kommuner; Lier, 

Stjørdal, Drammen, Hamarøy og Voss.  

Hovedfunnene i undersøkelsen var at kommunene opplever å innfri brukeres rettigheter til BPA i stor 

grad. Veksten i utgifter til BPA var 22 % i utvalgskommunene i 2014-2016. Veksten i antall søknader i 

utvalgskommunene var 30 % i perioden og veksten i antall mottakere av BPA var på 10,4 %. KOSTRA 

viser at veksten var 10 % på landsbasis.  

Utfordringene til kommunene er at det er uenighet mellom brukerne og kommunen om hva BPA 

inneholder, de har ressurskrevende administrasjon og saksbehandling av BPA, problemstillinger 

rundt arbeidslederrollen er en utfordring og kommunene sikrer ikke i tilstrekkelig grad at kvaliteten 

og innholdet i BPA er riktig.  


